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közszállifásl szabályzatnak megfelelően elsőbb-
ségben részesüljön akkor is, ha az valamivel, 
néhány százalékkal drágább a nem szegedi 
ajánlóinál, a munkát a budapesti vállalkozó-
bak ítélte oda. Az indokolás az volt, hogy a 
szegedi vállalkozó nem bizonyította semmivel 
megbízhatóságát. t 

A szegedi iparosok mellőzése miatt annak 
Idején az iparosok tiltakozó küldöttsége is 
megjelent a polgármesternél, akit arra kértek 
fel, hogy járjon közbe a kultuszminiszternél 
a sérelmek orvoslása érdekében. A polgár-
mester válasza elutasító volt. 

— Hogy képzelik az urak — mondotta a 
polgármester —, hogy én, a kis polgármes-
ter szembeszállók majd a miniszterrel? 

A szegedi iparosok kénytelen-kelletlen bele-
törődtek a változhatatlanba, de a történtekből 
sokat tanultak. A kővetkező versenytárgya-
lésokra benyújtott ajánlataikhoz minden el-
képzelhető bizonyitványt mellékeltek, hogy 
megbízhatóságukat igazolják. 

Ennek az egész kérdésnek most. egy esz-
tendő elmultával különös dolog adott aktuali-
tást. A szegedi iparosok köréből többen fel-
hívták a Délmagyarország figyelmét arra, 
hogy egyik klinika üvegezési munkálatait be-
fejezte a szerencsés pesti vállalkozó. Infor-
mátoraink csak arra kértek bennünket, hogy 
nézzük meg az átvett munkát személyesen és 
bíráljuk azt meg — laikus szemmel. 

A nyilvánvalóan közérdekű kívánságot ter-
mészetesen készségesen teljesítettük és vasár-
nap végigjártuk a kérdéses klinika Ixüve-
gezett helyiségeit. Meggyőződtünk róla, hogy 
a figyelmeztetés nem volt alaptalan.' 

az ablakokat az elképzelhető 
legsilányabb anyaggal Üvegez-
ték be. Alig van olyan üveg-

tábla, amely hibátlan lenne. 
A legtöbbet keresztül-kasul szelik azok az 

Bveghibák, amelyek lehetetlenné teszik a ki-
tekintést, amelyek eltorzítják a külső világ 
képét, amelyek megtáncoltatják és megsokszo-
rozzák a szomszédos házakat, a fákat és nyo-
morékokká torzítják az ablakokon tul dolgozó 
emberek alakját. Ilyen üvegtáblákat a tanyai 

\ k i l l v á r o s r é s z i m m w M m m é § , 
„nem szereti a B e l v á r o s t " 

Csak tanácsadója akar Kenni a közgyűlésnek 
(A Délmagyarország munkatársától.) Va-

sárnap este a Börőcz-léle vendéglőbeu ismét 
ülésezeit a „külvérosrészi negybizottság". A 
gyűlésen Petrik Antal bejelentette, hogy a 
tagegyesületek száma legújabban a tisztvise-
lők otthonának belépésével emelkedett. Vitéz 
Oárgyán Imre felolvasta a kultuszminiszter-
hez megküldött memorandum szövegét, amely 
szerint a negybizottság a városfejlesztés szem-
pontjából először óvodák felállítását tartja 
szükségesnek. Szerelné a muzeum kibővíté-
sét és fontosnak tartja egy tornacsarnok fel-
állítását. 

Petrik Anlal ezután kijelentette, hogy a 
külvárosrészi nagybizottság a közgyűlésnek 
tanácsadója akar lenni. Molnár Imre a városi 
nyugdijasok nevében elpanaszolta, hogy a 
légszeszgyár tulmagas áron állítja elő a kül-
vérosrészi magán vezetékeket. Dr. Hajnal Ist-

ván után Körmendi Mátyás szólalt fel. AggÖ* 
dalmasnak találja, hogy a város által fel-
veendő húszmilliós kölcsönből a külváros-
részek rendezésére egy fillért sem szénlak. 
így áltól tart, hogy az elhanyagolt külváros-
részek rendezése isméi holtpontra jutott. 

— Szeretem a várost, de nem a Belvárost 
— mondotta viharos éljenzés közben Kör-
mendi. 

Dr. Sóreghy Mátyás Indítványában azt kérle, 
hogy a bizottság irjon át a város hatóságá-
hoz, hogy a város a felesleges és nem hasz-
nált belterületi házhelyeit adja el és az igy 
befolyt összegeket fordilsa a csatornázás 
költségeire. Wenner Sándor a szegényügy 
rendezését szorgalmazta, mlg Hegedűs Antal 
Ib. tanácsnok a Hősök-emlékünnepének sikere 
érdekében szólalt fel. 

•na 

M E D G Y A S S Z A Y V I L M A 
ma este 9 órai kezdettel tarifa egyetlen ballada és sanzonestfét 

G o n d a I s t v á m 
zongoraművész közreműködésével _ 

MUsorán a legnevesebb magyar dalszerzők miivel szerepelnek! 

Ismeretes, hogy a szegedi iparkamara minapi tel-
jes ülése a kamara tulajdonát képező bérházban 
Gombos István javaslata ellenére az Angol-Magyar 
Bank szegedi fiókjának bérleti szerződését három 
évre meghosszabbította s igy három évig nem 
valósulhat meg a tervezett kiállitásí csarnok terve. 
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lenségnek ad kifejezést Gombos István kamarai 

Banktíszlet, vagy kiálliiási csarnok? 
Gombos Isivön íelebbexése — /1 faipari szakosztály ülése 
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A szegedi iparosok szerint a versenytárgya-
láson elsőrendű üveganyagra kellett ajánla-
tot tenni, a sebészeti klinika épületében fel-
használt üveganyag viszont negyedrangú. 

Nem tudjuk biztosan, hogy a kérdéses kli-
nika üvegezési munkáit ki vette át és ki utalja 
ki a vállalkozó járandóságét, erre talán az 
Sllamépitészeti hivatal vezetője lenne az ille-
tékes. Az államépitészeli hivatal vezetője a 
szegedi iparosokkal, különösen a szegedi tégla-
gyárakkal szemben a legmesszebbmenő óvatos-
ságot gyakorolta mindig. A szegedi tégla ellen-
állóképességének megállapítása érdekében 
nemrégen Szegedre hívta a budapesti mii-
sgyetem neves professzorát, Czakó Adolfot. 
lfgy érezzük, hogy nem ártana, ha mostebben 
az esetben is gyakorolná ezt az óvatosságot 
BS meghívna Szegedre egy budapesti üveg-
bzakértőt és a klinika üvegezési munkálatait 
azzal biráltatná felül. Nem hisszük, hogy a 
szakértői bírálat után vállalkozna valaki az 
illetékesek közül a leszállított munka átvéte-
lére- - - . . . -

Belvárosi Mozi 
A ma esti 

9 ó r a i e l ő a d á s t 
a 

Széchenyi Moziban 
t a r t j u k . 

Kerékpárokban 
a S l y r l a és T r i u m p h 
vezeíö márka. Egyedül kaphaló 
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beltag ma benyújtott felebbezésében. A felebbezésé-
ben Gombos elmondja, hogy az érdekeltségek a 
kamarai illetékéből előálló je,entős költségvetési 
feleslcgösszegek felhasználását véleménye szerint 
nem lehet később egyszerűen elhallgatni, annál 
is inkább, mert ha általános ipari és kereskedelmi 
érdekű árumintacsarnok létesítéséi'« kívánta volna 
fordítani az összeget a kamara, ngy a miniszter 
bizonyára a kamarai illetékkulcs leszállításával 
kötelezte volna a kamarát az érdekeltség javára 
eljárni. 

A kézműipar válságos gazdasági helyzetének 
egyik főoka, hogy nem tud áruinak megfelelő 
elhelyezést biztosítani és tőkeszegénységében ered-
ményesen hirdetni sem tud és igy teljesen el 
van temetve n kereslet elől. A kézmüiparosság 
érdekében általános nemzeti, gazdasági szempont-
ból is minden olyan lépést meg kell tenni, amely 
sorvadó voltában fenmaradását célozza, de vé-
leménye szerint elsőrendű kötelessége ez a ke-
reskedelmi és iparkamarának, amelynek a csarnok 
megvalósításához anyagi lehetősége van, sőt a fen-
tiek alapján kötelessége is. A földszinti helyiségek-
nek csak igen jelentéktelen mérvű átalakításra 
volna szüksége, amely csekély átalakítás költ-
ségeit az árumintacsarnok joggal várható bevételei 
a legrövidebb időn belül amortizálnának. Arra 
kéri tehát Gombos a minisztert, hogy a kamara 
határozatát ne vegye tudomásul. 

A faipari szakosztály Illése 
Az ipartestületi közgyűlés kitűzése legelőször a 

fajpari szakosztályt mozgatta meg. Népes gyűlést 
tartott vasárnap délelőtt az ipartestület székházá-
ban. Az ülés napirendjén két kérdés szerepelt, 
az országos asztaloskongresszusi küldöttek meg-
választása és az elöljáróságba 8 tag kijelölése. 

Czeglédi elnök alig nyitja meg a gyűlést, máris 

mennyi az iparcsarnok-ügyben honott kamarai ha-
tározat érdekes körülményeivel kivánt foglalkozni. 
Hangsúlyozták a felszólalók, hogy a faipari szak-
osztály van ennél a kérdésnél a legjobban érde-
kelve és annak három évre eltemetése agyon ütné 
az egész tervet. Ugy a müasztalosok, kárpitosok, 
kádárok, kefések, mint a kosarasok égető hiáuyát 
érzik egy ilyen kiállítási csarnoknak. 

Üveges András szólalt fel először. Nagy sérelem 
érte a kisiparosságot az iparcsarnok ügyében ho-
zott kamarai döntéssel, — mondotta. — Ez a 
csalódás messzemenő kihatással lehet az elöljáró-
sági választásra. A helybeli iparosok buktatták 
meg az életrevaló tervet. Kéri az elnökséget, hogy 
találjon módot az ügy állandó napirenden tartá-
sára mindaddig, míg az iparcsarnok kapui meg 
nem nyílnak. Utána a felszólalók özöne jelentke-
zett. Körmendy Mátyás sem tudta eloszlatni az 
aggodalmakat. Különösen Dobay József mutat rá 
állandó helyeslések közben, hogy az ipari osztály 
elnöksége nem szorgalmazta eléggé az iparcsar-
nok létesítését, magflfc a kamarai beltagok is ellene 
szavaztak. Válogassa meg a kisiparosság jobban 
a vezetőit, — mondja Dobay — és olyan embe-
reket állítson az élre, akik a saját érdekeik helyett 
az össziparosság érdekeit tartják szem előtt. Az 
asztalos vezető ellenünk szavazott. Csak egy szabó 
és egy husiparos állt mellénk. 

Csak 12 óra felé kerül a sor a napirendre. A 
kongresszusra Czeglédi Lajost, Dobay Józsefet és 
Kovács István küldték ki. Majd az elöljáróságba 
jelölték a kővetkezőket: Czeglédi Lajos, Len-
dáczky Sándor, Dobay József, Kovács István, Sí-
pos József, Spitzer Sándor, Rubin József, Kormá-
nyos János. 
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május elsején megnyílik. 
Fenyő és Rénmúfas gyógy-
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